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Cu ocazia aniversării zilei dumneavoastră de naştere: Ciupleu Cristian , Sarca 

Eugeniu, Ciocan Ana, Faur Floare în numele comunităţii Parohiei Greco 

Catolice „Sfântul Gheorghe”, vă dorim sănătate, fericire şi bucurii. Preoţii parohiei 

vor celebra o Sfântă Liturghie, în ziua aniversării. 

Rugăciune către Sf Gheorghe 

  Tu, Mare Mucenic Gheorghe,  

care împreună cu cei fără de trup ești 

 și toate le cunoști din timp 

 și carele de purtătorii de nevoință ești cinstit,  

îndură-te de noi păcătoșii. 

 Vino, Sfinte Gheorghe și luminează mintea mea,  

pentru ca să cunosc eu păcatele ce le-am săvîrșit;  

mișcă inima mea ca să mă hotărăsc și să mă îndrept; 

  ajută necredinței și slăbiciunii mele 

 și scapă-mă cu harul tău de păcatele cele trupești  

și sufletești.  

Totdeauna numele tău arată înălțimea rânduielilor tale,        

căci după chemarea lui Dumnezeu, 

 te-ai arătat cu cuviință slujitor vrednic al Cuvântului;  

de aceea cu laude te fericim pe tine Sfinte Gheorghe,  

care ai trecere în fața lui Dumnezeu Tatăl 

Binecuvântează-ne pe noi și fă rugăciunile  

                noastre să fie de folos. Amin. 

PENTRU CEI SĂRBĂTORIȚI AZI 

Fie ca Sfântul Gheorghe să vă călăuzească pașii vieții !  



     Duminica Tomii 
 

 S-a încheiat perioada Triodului și suntem deja în cea a Penticostarului, ce prin 
însăși numele ei ne aduce aminte de cele cinzeci de zile ce separă Învierea Domnului 
de Coborârea Spiritului Sfânt. Evanghelia de astăzi ne oferă o pregustare a marii 
sărbători înspre care ne îndreptăm, descriindu-ne întâlnirea dintre Isus înviat și ucenici 
și momentul în care Spiritul Sfânt se revarsă peste apostoli. Teologii ne vorbesc 
despre această a treia Persoană a Sfintei Treimi ca și de suflul de iubire dintre Tatăl și 
Fiul și înțelegem astfel cât de mare este darul Mântuitorului: suflă peste apostoli și 
peste noi Spirit Sfânt, făcându-ne astfel părtași acestei comuniuni, introducându-ne în 
chip misterios în dragostea Sfintei Treimi. 
 
 Fratele Mihai din Prilog spunea că tot ceea ce vine de la Dumnezeu este cald și 
blând ca un vânt de primăvară. Ucenicii sunt cei dintâi care experimentează această 
suavitate a Domnului: frica lasă loc bucuriei instantaneu. Cei închiși în casă și în ei 
înșiși de frica oamenilor, vor ieși cu zâmbetul pe buze pentru a proclama bucuria în 
fața mai-marilor acestei lumi. Sunt în pace cu Dumnezeu, cu oamenii și cu ei înșiși, 
fiindcă au primit pacea ca și dar al Celui Înviat. Ea nu mai e pentru ei expresia unor 
sentimente sau emoții, nici rezultatul unor împliniri personale, ci poartă un nume: Isus 
Cristos. Fără El, curajul și bucuria apostolilor ar fi adevărate simtome patologice. Cu 
El, sunt semne ale unor creaturi noi, dintr-o nouă Împărăție. Când Prietenul și Maestrul 
tău a învins moartea și vine să-ți împărtășească acest mare mister, pacea și bucuria 
sunt tovarăși obligatorii de drum: cine ne va mai despărți deacum de viața și de iubirea 
lui Dumnezeu? Bineînțeles că poți vorbi zâmbind în fața puternicilor acestei lumi, 
fiindcă știi că nu mai au nici o putere reală asupra ta. Aceasta a fost tăria primilor 
martiri ai Bisericii, aceasta a fost tăria atâtor episcopi, preoți și credincioși ai Bisericii 
Greco-Catolice. Frica și grija lor nu a fost aceea de a nu-i supăra pe cei ce distrug 
trupurile, ci aceea de a nu-l uita, de a nu-l trăda pe Cel ce le-a dăruit misterul Vieții 
Veșnice, împărtășindu-le iubirea și îndurarea Lui. 
 
 E adevărat însă că și noi, ca și Toma, am vrea să vedem mai mult, să experimentăm, 
să pipăim misterul. Dar dacă nu putem atinge împreună cu el rănile Domnului, putem atinge în 
schimb iubirea care izvorăște din aceste răni. Vechiul Testament are un pasaj extrem de 
grăitor pentru evanghelia de astăzi, într-un moment în care Poporul ales dubitează de 
prezența și de dragostea lui Dumnezeu. În acest context proorocul Isaia se face glasul Celui 
PreaÎnalt: “Sion zice: "Domnul m-a părăsit. Domnul a uitat de mine!" Uită oare o femeie de 
pruncul ei şi de rodul pântecelui ei n-are milă? Chiar dacă o astfel de femeie ar exista, Eu nu 
te voi uita pe tine niciodată! Iată, te-am însemnat în palmele Mele”. Rănile Mântuitorului sunt 
semnele iubirii nemărginite ale lui Dumnezeu pentru noi. Să fim de aceea credincioși și nu 
necredincioși: pacea și bucuria vor străjui veșnic viața noastră! 
         PS Claudiu—Episcopul Curiei 


